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Återtagande av beslut om ändrad 
beloppsgräns vid direktupphandling 

Förslag till beslut 

Styrelsen för Familjebostäder i Göteborg AB: 
- Återtar tidigare fattat beslut om att göra avsteg från stadens riktlinje för inköp och 

upphandling som fattades den 2 juni 2022, § 13.  

 

Sammanfattning 

Göteborgs stad har i riktlinjen för inköp och upphandling skärpt kraven vid 

direktupphandling i förhållande till den nationella lagstiftningen (lagen om offentlig 

upphandling), genom att införa dokumentationsplikt vid 50 000 kr jämfört med 100 000 

kr. Bolaget gjorde bedömningen att stadens krav på dokumentation och 

konkurrensutsättning vid 50 000 kr inte var ändamålsenligt för vår verksamhet, och lyfte 

frågan om avsteg till styrelsen den 2 juni 2022. Styrelsen beslutade att göra avsteg från 

stadens riktlinje och höja beloppsgränsen till det lagstadgade kravet om 100 000 kr.   

Sedan beslutet fattades har det framkommit att avsteg från stadens riktlinje för inköp och 

upphandling ska beslutas av kommunstyrelsen. Koncernens inköpsråd planerade att lyfta 

frågan dit, men har beslutat att istället följa stadens riktlinje och uppsatt beloppsgräns. 

Föreliggande ärende handlar därmed om att dra tillbaka tidigare fattat styrelsebeslut. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 
Med god planering och analys av kommande inköpsbehov säkerställer bolaget tillgång till 

de leveranser av varor och tjänster som behövs för den dagliga förvaltningen. Bolagets 

verksamhet är dock komplex och det uppstår inköpsbehov som är svåra att förutse både 

när och om de inträffar. Stadens krav på dokumentationsplikt vid 50 000 kr bedöms vara 

administrativt tungt och kräver resurser som bolaget bedömer hade varit ändamålsenligt 

att lägga på andra delar inom inköp.  

Bedömning ur ekologisk dimension 
Bolaget har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån denna dimension. 

Bedömning ur social dimension 
Bolaget har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån denna dimension. 

Samverkan 
Ärendet har inte varit föremål för samverkan. 
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Ärendet  
Göteborgs stad har skärpt kraven vid direktupphandling i förhållande till den nationella 

lagstiftningen, genom att införa dokumentationsplikt vid 50 000 kr jämfört med 100 000 

kr. Bolaget gjorde bedömningen att stadens krav på dokumentation och 

konkurrensutsättning vid 50 000 kr inte var ändamålsenligt för vår verksamhet. Frågan 

behandlades också i koncernens inköpsråd.  

Vi lyfte frågan om avsteg till styrelsen den 2 juni 2022.Styrelsen beslutade att göra avsteg 

från stadens riktlinje och höja beloppsgränsen till det lagstadgade kravet om 100 000 kr. 

Sedan beslutet fattades har det framkommit att avsteg från stadens riktlinje för inköp och 

upphandling ska beslutas av kommunstyrelsen. Stadens gällande riktlinjer för inköp och 

upphandling fastställdes i kommunfullmäktige den 19 maj 2022, alltså strax innan ärendet 

i vår styrelse, vilket bidrog till att detta inte uppmärksammades.  

Koncernens inköpsråd planerade att lyfta frågan till kommunstyrelsen i samband med 

Framtidens övriga rapportering. I koncernen har nu förts en förnyad diskussion som lett 

till bedömningen att stadens riktlinje och uppsatta beloppsgräns ska följas. Föreliggande 

ärende handlar därmed om att dra tillbaka tidigare fattat styrelsebeslut. 

Bolagets bedömning 
Med god planering och analys av kommande inköpsbehov säkerställs tillgång till de 

leveranser av varor och tjänster som behövs för den dagliga förvaltningen. Bolagets 

verksamhet är dock komplex och det uppstår inköpsbehov som är svåra att förutse både 

när och om de inträffar. Stadens krav på dokumentationsplikt vid 50 000 kr bedöms vara 

administrativt tungt och inte ändamålsenligt för denna typ av inköp. Utifrån nya 

förutsättningar föreslår bolaget trots det att tillämpa stadens riktlinjer. Det kommer att 

påverka arbetet inom inköp och resurser kommer att tas från andra viktiga delar inom 

inköp. Genom omprioritering ska den höjda beloppsgränsen ändå kunna tas omhand. 

 

 

Thorbjörn Hammerth  Mattias Pettersson  

VD   Specialistchef   

 

 


